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P R O T O K Ó Ł XV/08
z odbytej sesji Rady Gminy Morawica

w dniu  04 kwietnia 2008 r.

Sesja rozpoczęła się o godz. 900 , a zakończono 1430. W sesji udział wzięli: Wójt

Gminy Pan Marian Buras, Sekretarz Gminy Pani Anna Kowalska, radni gminy, radny

powiatowy i sołtysi  wg załączonych listy  obecności, Skarbnik Gminy Pani Maria Adach, w-

ce Wojewoda Świętokrzyski Pan Piotr Żołądek oraz pracownicy Urzędu Gminy –

merytorycznie odpowiedzialni za przygotowanie spraw.

PORZĄDEK  POSIEDZENIA  SESJI:

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum oraz przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na poprzedniej sesji.

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2007 r.

5. Wniosek  komisji rewizyjnej w sprawie  udzielenia absolutorium  Wójtowi Gminy
Morawica.

6. Dyskusja dotycząca pkt. 4 i 5.

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego z wykonania
budżetu gminy Morawica za 2007 r. i udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy
Morawica za 2007 r.

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2008 rok.

9. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na dzierżawę przez Gminę Morawica
części działki nr 21/6, położonej w Obicach.

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy
Morawica nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej nr działki 112/3,
położonej w Chałupkach.

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy
Morawica nieruchomości gruntowej oznaczonej nr działki 31/12, położonej w Bilczy.
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12.  Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Morawica
nieruchomości gruntowych, położonych w Woli Morawickiej.

13. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości oraz szczegółowych zasad przyznawania i
wypłacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego.

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość  oraz
szczegółowe warunki przyznawania  nauczycielom dodatków: za wysługę lat,
motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników
wynagrodzenia.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.

16. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  III/27/03  Rady  Gminy  w  Morawicy  z
dnia 28 kwietnia 2003 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Morawica.

17. Podjęcie  uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr  III/41/04  Rady Gminy w Morawicy  w
sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Morawicy.

18. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na przyjęcie nowego członka do Związku
Gmin Powiatu Kieleckiego w Zlewni Górnej Nidy oraz zatwierdzenie zmiany Statutu
Związku Gmin Powiatu Kieleckiego w Zlewni Górnej Nidy.

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Morawica.

20. Informacja Wójta Gminy o przyznaniu nagród za wybitne osiągnięcia sportowe.

21. Informacja o realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej za rok 2007.

22. Podjecie uchwały w sprawie diet dla przewodniczących organów wykonawczych
jednostek pomocniczych z terenu Gminy Morawica.

23. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Uchwały Nr I/5/06 Rady Gminy w Morawicy z dnia
27 listopada 2006 r. w sprawie diet dla radnych Rady Gminy w Morawicy.

24. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2008 roku dotacji na prace konserwatorskie,
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

25. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i
zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie gminy Morawica.

26. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.

PRZEBIEG  POSIEDZENIA:
Ad. 1)

 Otwarcia posiedzenia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś,

przedstawił porządek obrad do którego nie wniesiono uwag.
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Obecnych na sesji 12 radnych. (nieobecni: Strąk, Osman, Siekiera)

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś stwierdził prawomocność sesji w

podejmowaniu uchwał.

Ad. 2)

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś poinformował, że zgodnie z zapisem w

Statucie Gminy Morawica protokół z sesji jest do wglądu w komórce organizacyjnej Urzędu

Gminy u Pani Heleny Piecyk. Zapytał czy są uwagi do przedstawionego protokołu.

Do protokołu uwag nie zgłoszono. Protokół z sesji Rady Gminy z  dnia 31 stycznia 2008  r.

został przyjęty jednogłośnie.

Ustawowy skład Rady Gminy 12, obecnych  w trakcie głosowania 12

Za – głosowało 12 radnych. (nieobecni: Strąk, Osman, Siekiera)

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 3)

 Wójt przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesji Rady Gminy w dniu 31

stycznia 2007r Do przedstawionego sprawozdania uwag nie było. Przedstawione

sprawozdanie w załączeniu do protokołu.

Ad. 4)

Skarbnik Gminy Pani Maria Adach przedstawiła sprawozdanie  z wykonania budżetu za 2007

r. Przedstawione sprawozdanie w załączeniu do protokołu.

Ad. 5)

Przewodniczący komisji rewizyjnej Pan Stanisław Jędrzejczyk przedstawił wniosek komisji

rewizyjnej  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Morawica. Przedstawiony

wniosek w załączeniu do protokołu.

Ad. 6)

Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę 3/2008 I Składu Orzekającego Regionalnej

Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 19 marca 2008 r. w sprawie opinii o wniosku komisji

rewizyjnej w sprawie absolutorium.  Skład Orzekający RIO postanowił pozytywnie

zaopiniować wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy

Morawica za 2007 rok.
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Uchwała RIO w załączeniu do protokołu.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś poprosił przewodniczących

poszczególnych komisji Rady Gminy  przedstawili, aby kolejno przedstawili stanowisko

swojej komisji w sprawie udzielenia absolutorium i tak:

- Pan Stanisław  Jędrzejczyk – przew. komisji rewizyjnej powiedział, że komisja rewizyjna

tak jak w przedstawionym wniosku, pozytywnie ocenia realizację budżetu za 2007 r. i

jednogłośnie wnioskuje o udzielenie absolutorium,

- Pani Marianna Parlicka-Słowik  przewodnicząca komisji oświaty, kultury, kultury

fizycznej, zdrowia i spraw socjalnych stwierdzała, że po zapoznaniu się ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2007 r. komisja jednogłośnie opowiada

się za udzieleniem absolutorium dla Wójta Gminy,

- Pan Waldemar Wójcik – przewodniczący komisji bezpieczeństwa publicznego i ochrony

przeciwpożarowej powiedział, że jego komisja również jednogłośnie opowiada się za

udzieleniem absolutorium dla Wójta Gminy za 2007 r.,

- Pan Andrzej Kusak – przewodniczący komisji gospodarki i finansów powiedział, że

komisja jego również szczegółowo zapoznała się z wykonaniem  budżetu za 2007 r. i

wnioskuje jednogłośnie o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy za 2007 rok.

Uwag do przedstawionego sprawozdania nie było.

Ad. 7)

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś powiedział, że w związku z tym, że

wszyscy chętni wypowiedzieli się już na  temat udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy za

2007 r.  przystąpimy do odczytania projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie  rozpatrzenia sprawozdania finansowego z wykonania budżetu gminy Morawica za

2007 r. i udzielenia absolutorium  dla Wójta Gminy Morawica.

Do przedstawionego projektu uwag nie było.

Uchwała Nr XV/138/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13 . (nieobecna radna

Siekiera i radny Osman)

Za – głosowało 13 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.
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Ad. 8)

Skarbnik Gminy Pani Maria Adach omówiła szczegółowo proponowane zmiany do

wprowadzenia w budżecie Gminy na 2008 rok.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie zmian budżetu gminy na 2008 r.

Do przedstawionego projektu uwag nie było.

Uchwała Nr XV/139/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13 . (nieobecni: radna

Siekiera i radny Osman)

Za – głosowało 13 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 9)

Pani Barbara Połeć – Kierownik Referatu Rolnictwa powiedziała, że właścicielka działki nr

21/6, położonej w Obicach – Pani Maria Sołtys, wyraziła zgodę na wydzierżawienie Gminie

Morawica na okres 25 lat części tej działki o pow. 6m2 – z przeznaczeniem pod przystanek

autobusowy za płatny jednorazowy czynsz dzierżawny w wysokości 1000,00 zł za cały okres

dzierżawy.

Dzierżawa przez Gminę Morawica w/wym. gruntu jest niezbędna do realizacji zadań z

zakresu drogownictwa i w tym celu konieczne jest podjęcie przez Radę Gminy w Morawicy

niniejszej uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę przez Gminę Morawica części działki nr 21/6,

położonej w Obicach.

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.

Uchwała Nr XV/140/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13 . (nieobecni: radna

Siekiera i radny Osman)

Za – głosowało 13 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.
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Ad. 10)

Pani Barbara Połeć – Kierownik Referatu Rolnictwa powiedziała, że Pan Józef Głuszek –

właściciel nieruchomości gruntowej oznaczonej nr działki 112/3 o pow. 0,0319 ha, położonej

w Chałupkach, wystąpił do Gminy Morawica z wnioskiem w sprawie nieodpłatnego

przekazania Gminie w/wym. gruntu z przeznaczeniem na cele społeczne. Gmina Morawica

działkę nr 112/3 w Chałupkach, położoną w pobliżu Muzeum Garncarstwa, zamierza

wykorzystać na urządzenie placu rekreacyjnego.

Mając na uwadze przystąpienie przez Gminę do wykonania placu rekreacyjnego konieczne

jest uregulowanie stanu prawnego gruntu poprzez podjęcie niniejszej Uchwały przez Radę

Gminy w Morawicy oraz zawarcie aktu notarialnego w sprawie nieodpłatnego przekazania na

rzecz Gminy Morawica przez Pana Józefa Głuszek działki nr 112/3 w Chałupkach.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy Morawica nieruchomości

gruntowej niezabudowanej oznaczonej nr działki 112/3, położonej w Chałupkach.

Do przedstawionego projektu uwag nie było.

Uchwała Nr XV/141/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13 . (nieobecni: radna

Siekiera i radny Osman)

Za – głosowało 13 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 11)

Pani Barbara Połeć – Kierownik Referatu Rolnictwa powiedziała, że Pan Robert Lurzyński –

właściciel  działki  nr  31/12  o  pow.  0,1000  ha,  położonej  w  Bilczy  wyraził zgodę na

nieodpłatne przekazanie na rzecz Gminy Morawica działki nr 31/12 o pow. 0,1000 ha,

położonej w Bilczy – z przeznaczeniem pod drogę. Zgodnie z opinią inspektora ds. dróg tut.

Urzędu Gminy działka nr 31/12 jest konieczna do prawidłowego funkcjonowania dojazdu do

ul. Modrzewiowej i ul. Krótkiej w Bilczy.

W celu realizacji zadań gminy w zakresie drogownictwa konieczne jest podjęcie niniejszej

uchwały przez Radę Gminy w Morawicy i następnie uregulowanie stanu prawnego gruntu

pod drogę poprzez zawarcie aktu notarialnego w sprawie nieodpłatnego przekazania na rzecz

Gminy Morawica przedmiotowej działki.
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na

nieodpłatne  nabycie na rzecz Gminy Morawica nieruchomości gruntowej oznaczonej nr

działki 31/12, położonej w Bilczy.

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.

Uchwała Nr XV/142/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13 . (nieobecni: radna

Siekiera i radny Osman)

Za – głosowało 13 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 12)

Pani  Barbara  Połeć –  Kierownik  Referatu  Rolnictwa powiedziała,  że   RSP w Morawicy  (w

likwidacji) wystąpiła z wnioskiem o nieodpłatne przekazanie na rzecz Gminy Morawica

nieruchomości gruntowych, położonych w Woli Morawickiej – z przeznaczeniem pod drogi.

Są to niżej wymienione działki niezabudowane:

- nr 613/28 o pow. 0,0145 ha – udział ½

- nr 613/25 o pow. 0,1921 ha – udział ½

- nr 613/22 o pow. 0,2568 ha – udział ½

- nr 613/5 o pow. 0,8700 ha – udział 3/32

Przejęcie tych gruntów jest niezbędne dla Gminy Morawica w celu realizacji zadań z zakresu

drogownictwa. Po podjęciu niniejszej Uchwały przez Radę Gminy zostanie zawarty akt

notarialny o nieodpłatnym nabyciu na rzecz Gminy w/wym. gruntów z przeznaczeniem pod

drogi.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy Morawica nieruchomości

gruntowych, położonych w Woli Morawickiej.

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.

Uchwała Nr XV/143/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13 . (nieobecni: radna

Siekiera i radny Osman)

Za – głosowało 13 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.
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Ad. 13) i 14)

Sekretarz  Gminy Anna Kowalska powiedziała, że  nowelizacja ustawy – Karta Nauczyciela

nałożyła na organ prowadzący coroczne uchwalanie regulaminu wynagradzania nauczycieli.

Zgodnie z ustawą projekt regulaminu musi zostać uzgodniony ze związkami zawodowymi.

Odbyły się dwa spotkania ze związkami zawodowymi i projekt regulaminu został

uzgodniony.

W stosunku do roku poprzedniego nie ma zbyt wiele zmian. Zmiany dotyczą wysokości

dodatku funkcyjnego  dla wychowawców i w przypadku wychowawców do 20 uczniów

dodatek funkcyjny może zostać przyznany w wysokości od 3-5% (poprzednio 3-4%), średnie

wynagrodzenie nauczyciela stażysty; i w przypadku wychowawcy powyżej 20 uczniów w

wysokości od 4% do 6% (poprzednio 4-5%) średniego wynagrodzenia nauczyciela stażysty.

Rada Gminy ustala jedynie minimalną i maksymalną stawkę, nato miast wysokość dodatku

funkcyjnego ustala Dyrektor Szkoły lub Placówki.

Kolejną zmianą w stosunku do Regulaminu wynagradzania obowiązującego w 2007 roku jest

wysokość dodatku za pracę w trudnych warunkach. Dodatek ten obecnie wyniesie do 5%

wynagrodzenia nauczyciela (w 2007 r. było to do 2% wynagrodzenia zasadniczego

nauczyciela) Uchwała wchodzi w życie od 1 stycznia 2008 r.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie wysokości oraz szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania nauczycielskiego

dodatku mieszkaniowego. Do przedstawionego projektu uwag nie było.

Uchwała Nr XV/144/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 12 . (nieobecni: radna

Siekiera, Słowik i radny Osman)

Za – głosowało 12 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Następnie wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt

uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki

przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za

warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia.

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.

Uchwała Nr XV/144/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.
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Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 12 . (nieobecni: radna

Siekiera, Słowik i radny Osman)

Za – głosowało 12 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 15)

Wójt Gminy Pan Marian Buras powiedział, że zaliczenie dróg lokalnych do kategorii dróg

gminnych podyktowane jest uregulowaniem stanu prawnego dróg oraz możliwością

korzystania z funduszy unijnych na ich modernizację lub budowę. Pozwoli to również na

stosowanie  w budowie tych dróg stosowanie „spec ustawy”

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.

Do przedstawionego projektu uwag nie było.

Uchwała Nr XV/146/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 12 . (nieobecni: radna

Siekiera, Słowik i radny Osman)

Za – głosowało 12 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 16)

Sekretarz Gminy Pani Anna Kowalska powiedziała, że uchwała ta ma charakter porządkujący

i dostosowuje zapisy statutu do obecnie obowiązujących. Nowelizacja ustawy o pracownikach

samorządowych wprowadziła zapisy  o dokonywaniu oceny pracowników samorządowych w

tym pracowników mianowanych. Należy więc wykreślić zapisy statutu regulujące kwestię

oceny pracowników mianowanych, gdyż tą kwestię reguluje ustawa o pracownikach

samorządowych.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie zmiany Uchwały nr III/27/03 Rady Gminy w Morawicy z dnia 28 kwietnia 2003 r. w

sprawie uchwalenia Statutu Gminy Morawica.

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.

Uchwała Nr XV/147/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.
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Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13 . (nieobecni: radna

Siekiera i radny Osman)

Za – głosowało 13 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 17)

Kazimiera  Szałas  –  Kierownik  GOPS  powiedziała,  że  do  zadań GOPS  w  Morawicy  należy

prowadzenie spraw z zakresu postępowania wobec dłużników alimentacyjnych i zaliczki

alimentacyjnej. W dotychczasowym statucie GOPS-u nie było uwzględnionych w/w zadań, z

tego względu należy dokonać zmian statutu i doprowadzić do zgodności ze stanem

faktycznym.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie zmiany uchwały Nr III/41/04 Rady Gminy w Morawicy w sprawie uchwalenia

Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Morawicy.

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.

Uchwała Nr XV/148/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13 . (nieobecni: radna

Siekiera i radny Osman)

Za – głosowało 13 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 18)

Wójt Gminy Pan Marian Buras powiedział, że Związek Gmin Powiatu Kieleckiego w Zlewni

Górnej Nidy przesłał projekt uchwały w sprawie przyjęcia do Związku  - Gminę Sitkówkę

Nowiny.

Zgodnie z art. 34 Statutu Związku uchwały o przyjęciu nowego członka i zmiany statutu

Związku w części dotyczącej liczby jego  , podejmują wszystkie gminy należące do związku.

Ostateczną decyzję o przyjęciu nowego członka podejmuje Zgromadzenie Związku po

uzyskaniu akceptujących uchwał wszystkich rad gmin - dotychczasowych członków:

Obecnie do związku należą:

1) Gmina Miedziana Góra

2) Gmina Morawica

3) Gmina Piekoszów
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4) Gmina Strawczyn

5) Gmina i Miasto Chęciny

6) Gmina Mniów

7) Gmina Zagnańsk

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie  wyrażenia zgody na przyjęcie nowego członka do Związku Gmin Powiatu

Kieleckiego w Zlewni Górnej Nidy oraz zatwierdzenia zmiany Statutu Związku Gmin

Powiatu Kieleckiego w Zlewni Górnej Nidy.

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.

Uchwała Nr XV/149/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13 . (nieobecni: radna

Siekiera i radny Osman)

Za – głosowało 13 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 19)

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś powiedział, że pismem z dnia 18 lutego

2008 r. znak: DOA. I..0552-12/08 Marszałek Województwa Świętokrzyskiego, zgodnie z

postanowieniami art.231 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku – Kodeks Postępowania

Administracyjnego, przesłał na ręce Przewodniczącego Rady Gminy w Morawicy skargę

Pana Mieczysława Ślusarczyka  zamieszkałego w Kielcach, dotyczącą działalności Wójta

Gminy Morawica.

Rada Gminy po zapoznaniu się z zebraną w tej sprawie dokumentacją oraz wyjaśnieniami

Wójta Gminy uznała skargę za bezzasadną, gdyż rozwiązanie poruszanego w skardze

problemu nie leży w kompetencji Wójta. Sprawa którą porusza Pan Ślusarczyk dotyczy

odwodnienia działki w Dębskiej Woli. Zgodnie z ustawą - Prawo wodne art. 74 b

rozstrzygnięcie w sprawie wykonania melioracji szczegółowych podejmuj w drodze decyzji

marszałek województwa w uzgodnieniu z wojewodą na wniosek spółki wodnej lub

zainteresowanych właścicieli gruntów. Zgodnie z art. 74 ustawy – prawo wodne

„wykonywanie urządzeń melioracji wodnych szczegółowych należy do właścicieli gruntów”.

Pomimo, że sprawa nie leży w kompetencji Wójta to w 2003 roku Wójt wyraził wolę

wykonania tam rowu odwadniającego przez łąki w Dębskiej Woli, jednak pomimo podjętych

starań i rozmów przedstawicieli Urzędu Gminy, radnych i sołtysa wsi z właścicielami działek
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sąsiadujących  - właściciele działek nie wyrazili zgody na wykonanie rowu, gdyż uznali, że

jest on zbędny i nie będzie spełniał swoich funkcji. Woda na w/w terenach pojawia się tylko

podczas wiosennych roztopów co jest związane  z naturalnym zniżeniem terenu.

Reasumując, należy podkreślić, że w przedstawionym stanie nie potwierdziła się

kwestia nie wywiązywania się ze swoich obowiązków Wójta Gminy Morawica, gdyż sprawa

odwodnienia należy do właścicieli gruntów a nie leży w kompetencjach Wójta Gminy

Morawica.

Wobec powyższego skargę na Wójta Gminy Morawica w kwestii dotyczącej nie

wywiązywania się ze swoich obowiązków uznaje się za bezzasadną.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Morawica.

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.

Uchwała Nr XV/150/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 10 . (nieobecni: radna

Siekiera,  radny Zegadło, Piwowarczyk, Pietrzykowski i radny Osman)

Za – głosowało 10 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 20)

W tym punkcie Wójt Gminy przedstawił informację o przyznaniu nagród za wybitne

osiągnięcia sportowe. Do przedstawionej informacji uwag nie było.

Przedstawiona informacja w załączeniu do protokołu.

Ad. 22)

Pani  Kazimiera Szałas – Kierownik GOPS przedstawiła informację o realizacji zadań z

zakresu pomocy społecznej za rok 2007. Przedstawiona informacja w załaczeniu do

protokołu.

Do przedstawionej informacji uwag nie było.

Ad. 22)

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że na poprzedniej sesji Rady Gminy wpłynęło od

sołtysów pismo w sprawie ustalenia m-cznej ryczałtowej diety.
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Pismo było rozpatrywane na posiedzeniach komisji Rady Gminy i postanowiono  ustalić m-

czne zryczałtowane diety w wysokości 7-krotnej diety przysługującej za podróże służbowe.

Obecnie dieta ta wynosiłaby 161 zł m-czne. Dieta przysługiwałaby za każdy m-c bezwzględu

na fakt czy w danym miesiącu jest sesja czy nie. Jednakże jeżeli sołtys nie brałby udziału w

sesji to dieta za m-c w którym odbyłaby się sesja nie będzie przysługiwała. Nie dotyczyłoby

to sesji nadzwyczajnych.. Tak ustalone zryczałtowane diety przeznaczone byłyby na pokrycie

kosztów związanych z pełnieniem funkcji sołtysa (koszty dojazdów, rozmów telefonicznych

w sprawach służbowych, udziału w sesjach itp.)

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie diet dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych z

terenu Gminy Morawica.

Do przedstawionego projektu uwag nie było.

Uchwała Nr XV/151/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 10 . (nieobecni: radna

Siekiera,  radny Zegadło, Piwowarczyk, Pietrzykowski i radny Osman)

Za – głosowało 10 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Pan Grzegorz Buras podziękował w imieniu sołtysów za podjęcie takiej uchwały, choć jak

powiedział oczekiwania sołtysów były chyba większe.

Ad. 23)

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś powiedział, że w związku z

wprowadzeniem miesięcznych zryczałtowanych diet dla sołtysów zasadne byłoby również

podwyższenie diet dla radnych za udział w sesji. Do chwili obecnej radni otrzymywali diety

w wysokości 7-krotności  diety za podróże służbowe. Proponuje się podwyższenie diety dla

radnych za udział w sesji rady gminy do 9-krotności diety za podróże służbowe.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie zmiany uchwały Nr I/5/06 Rady Gminy w Morawicy z dnia 27 listopada 2006 r. w

sprawie diet dla radnych Rady Gminy w Morawicy.

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.

Uchwała Nr XV/152/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.
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Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 10 . (nieobecni: radna

Siekiera,  radny Zegadło, Piwowarczyk, Pietrzykowski i radny Osman)

Za – głosowało 10 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 24)

Pan Marcin Dziewięcki  - Kierownik Referatu Promocji powiedział, że 30 marca 2008 r.

proboszcz Parafii Rzymskokatolickiej p. w. Wszystkich Świętych w Brzezinach zwrócił się

do Rady Gminy w Morawicy z prośbą o dofinansowanie do budowy oświetlenia, które ma na

celu wyeksponowanie obiektu kościoła parafialnego. Załącznikiem do wniosku jest kosztorys

wykonania oświetlenia, kwota 13000,00 zł wystarczy na sfinansowanie kosztów zakupu

materiałów niezbędnych do wykonania tej inwestycji. Jednocześnie pismo proboszcza

zawiera zobowiązanie, że wszystkie prace związane z budową oświetlenia zostaną wykonane

na koszt parafii. W związku z tym, że prośba ta dotyczy obiektu wpisanego do Rejestru

Zabytków Województwa Świętokrzyskiego, o znaczącej wartości dla dziedzictwa

kulturowego  i  historycznego  gminy,,  Rada  Gminy  w  Morawicy  może  podjąć uchwałę o

przyznaniu powyższej kwoty na podstawie posiadanych kompetencji.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie udzielenia w  2008 roku dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.

 Uchwała Nr XV/153/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 10 . (nieobecni: radna

Siekiera,  radny Zegadło, Piwowarczyk, Pietrzykowski i radny Osman)

Za – głosowało 10 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 25)

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś powiedział, że Zakład Gospodarki

Komunalnej wystąpił z wnioskiem o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Morawica na okres od dnia 01

kwietnia 2008 r. do dnia 31 marca 2009 r.
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Następnie Pan Marek Mazur Kierownik ZGK przedstawił kalkulację w oparciu o którą

obliczono nowe stawki. Powiedział, że największe koszty stanowi zakup wody z FABET

Kielce , której zakup pokrywa blisko 50% wody zużywanej na terenie gminy. Bardzo

znaczącym cennikiem jest cena energii, która mimo, że już zdrożała w br. to nadal ma drożeć.

Uważam powiedział, Kierownik ZGK, że zaproponowana podwyżka i tak nie będzie w stanie

pokryć wszystkich kosztów.

Sołtys wsi Brzeziny Pan Grzegorz Buras powiedział, że w jednym miejscu jest to może i 5%

podwyżki, natomiast opłata abonamentowa to 30% i u niektórych jest tak małe zużycie wody,

że ta opłata abonamentowa czasami przekracza cenę zużycia wody, wpinka wzrosła z 300 na

500 zł.,

Sołtys wsi Morawica Pan Jerzy Marcjan – zapytał co dalej ze studnią, która gmina zakupiła w

Dyminach, dlaczego nie działa i wodę musimy kupować,

Odpowiedzi udzielił Pan Marek Mazur – Kierownik ZGK – powiedział, że jeżeli chodzi o

opłatę abonamentową to nie ma znaczenia ile kto zużywa wody, jeżeli jest awaria to koszty

jej usunięcia są takie same (dość wysokie),

- odnośnie opłaty za wpinkę z 300 na 500 zł, to jest taka sytuacja, że wcześniej osoba

chcąca wpiąć się do wodociągu ponosiła opłatę 1200 zł za zgodę i 300 za wpinkę, czyli

łącznie 1.500 zł, obecnie ponosi opłatę tylko 500,00 zł, nie płaci opłaty 1200 zł,

- odnośnie studni w Dyminach – sprawa się przeciąga długo, ale niezależne jest to od

gminy. Został sfinalizowany zakup tej studni w ub. roku. Było już próbne pompowanie tej

wody. Obecnie jest opracowywana dokumentacja na podłączenie do niej wodociągu.

Wydajność jej jest duża 50 m3/godzinę.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała powiedział, że z doświadczenia

już wiadomo, że nikt nie lubi podwyżek, ale najważniejsze jest to, aby informować o

kalkulacji kosztów z czego one wynikają,

Radny Dudek odniósł się do ceny za wpinkę, mówiąc, że za wpinkę nie jest tak dużo, bo

należałoby sobie przypomnieć ile myśmy płacili w Komitetach Społecznych,

Sołtys wsi Podwole Pan Leszek Engel zwrócił się z interwencją bo jak powiedział, że podczas

naprawy awarii zabrali mu zawór i do dzisiaj nie ma zaworu. Gdyby dzisiaj nastąpiła awaria,

to trze baby było odciąć od wody pół wsi.

Więcej uwag nie było.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego

odprowadzania ścieków na terenie gminy Morawica.
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Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.

Uchwała Nr XV/154/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13 . (nieobecni: radna

Siekiera i radny Osman)

Za – głosowało 13 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 26)

Przewodniczący Rady Gminy  Pan Janusz Wojtyś powiedział, że na dzisiejszą sesję Rady

Gminy został poproszony Wicewojewoda świętokrzyski Pan Piotr Żołądek. Pan Piotr Żołądek

jest mieszkańcem naszej gminy. Złożono gratulacje.

Pan Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że korzystając z chwili obecności nowego

Wicewojewody możemy mu zadać kilka pytań i tak:

- sołtys  wsi  Brzeziny  Pan  Grzegorz  Buras  –  zapytał o  losy  drogi  przez  Brzeziny.

Radkowice już blokowały. Brzeziny miały mieć tą drogę remontowaną. Obecnie jest

skierowany cały ruch ciężkich samochodów które jeździły przez Posłowice i Bilczę.

- Pan Żołądek powiedział, że tą sprawę przedyskutowaliśmy już z Wójtem i on zna

zamierzenia,

- Sołtys  wsi  Łabędziów  Pan  Grzegorz  Kamizela  –  zwrócił się do  weojewody  w  sprawie

wyrażenia sprzeciwu dla otwarcia Kopalni Kamienia w Łabędziowie.

- Do pytania ustosunkował się Wójt mówiąc, że są tam udokumentowane złoża kamienia i j

była tam już kopalnia, ale aby uruchomić tą kopalnię jest potrzebna zgoda rady gminy.

Uruchomienie tam kopalni jest absolutnie nie wskazane, cała ta góra jest obudowana, a

ponadto jest problem z wywiezieniom stamtąd tego kamienia.

Uważam, że bardzo pochopnie są wydawane koncesje na te kopalnie.

Podziękowano Panu Wojewodzie za przybycie.

Następnie głos zabrał przybyły na sesję Pan Włodzimierz Rybczyński – mieszkaniec Bilczy,

który chciał zaprosić wszystkich na koncert charytatywny, który odbędzie się w Bilczy na

placu obok Kościoła, a dochód z tego koncertu zostanie przeznaczony na wykonanie dachu na

nowobudowanym kościele w Bilczy. Przedstawił program tego koncertu jak również zwrócił

się z apelem aby rozpropagować to na swoim terenie. Dla radnych i sołtysów wręczył

zaproszenia na ten koncert. Koncert odbędzie się w dniu 20 kwietnia od godz. 17,00.
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Następnie przystąpiono do zgłaszania wniosków, interpelacji i zapytań i tak:

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała  powiedział, że na

poprzedniej sesji obecny był Pan Wągrowski i powiało dużym optymizmem w kwestii

obwodnicy, ale podobno tak nie jest

Odpowiedzi udzielił Wójt mówiąc, że jest po rozmowie z Panią Dyrektor Sayor –

powiedziała, że trwają prace geodezyjne, jest duża szansa, że roboty winny się rozpocząć

w  br roku. Wstrzymują jedynie sprawy proceduralne.

- radny Stanisław Kubicki  zwrócił się w kwestii wykonania rowu odwadniającego przy

drodze do Nidy. Powiedział, że 2 kwietnia br była komisja z Zarządu Dróg wtej sprawie i

okazuje się, że pas drogowy wynosi tylko 0,5 m i nie da się nic zrobić. Trzeba by wykupić

od właścicieli po kawałku lasku i dopiero możliwe byłoby wykonanie tego rowu.

- Sołtys wsi Zaborze Pani Krystyna Biesaga – zwróciła się w sprawie ulicy Leśnej w

Zaborzu, sprawa rowu od ulicy Kamiennej do Lesnej jest zawalony kamieniami,

zamulony i przejazd na ulicę kamienną jest za wąski – trzeba by poszerzyć przepust,

również za wąski jest przepust do Państwa Ziąbrów,

- Sołtys wsi Bilcza Pan Marek Gil – zgłaszany był już wniosek wykonania oznakowania

ulic na Podsukowiu.

§ Wykonanie ciągu pieszego na ulicy Zacisze,

§ Sprawa oświetlenia ulicy Ściegiennego w Bilczy na wysokości Ośrodka Zdrowia w

kierunku Pana Kuca,

§ Sprawa oznakowania miejscowości Kuby Młyny na skrzyżowaniu z ulicą Zastawie,

§ Sprawa chodnika na ulicy Ściegiennego, ludzie oddali grunt i mają to nie odłączone od

swoich gruntów,

- sołtys wsi Brzeziny Pan Grzegorz Buras :

§ sprawa ulicy Szkolnej w Brzezinach, jeżdżą tam ciężkimi samochodami, jednego razu

zatrzymałem taki samochód i usłyszałem , że ma zgodę na przejazd do ECHO, ta droga

już ulega niszczeniu poprzez załamania asfaltu,

§ dzwoniła do mnie Pani Jędrocha o ustawienie znaku wjazdu ciężkich samochodów w

ulicę Przemysłową  od Brzezin, proponuje aby samochody te wjeżdżały od strony  ulicy

Nidziańskiej, bo twierdzi, że wjazd jest zbyt wąski i często ma uszkadzane  ogrodzenia,

- sołtys wsi Brudzów Pan Rożkowicz  - sprawa drogi koło Pana Klimczaka są tam duże

dziury prosi się o jej poprawę, nie świeci się część oświetlenia ulicznego,

- sołtys wsi Radomice II Pan Wiktor Radomski – zwrócił się z wnioskiem o pogłębienie

rowów przy drodze powiatowej w Radomicach,
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- sołtys wsi Dyminy Pan Mirosław Kowalczyk zwrócił się o odwodnienie ulicy Zacisze w

Dyminach, oraz naprawa  ulicy Granica są tam dwie duże dziury, i jeszcze jedna sprawa –

umieszczenie sierżanta jak się wyjeżdża z ulicy Dyminy Granice,

- radny Andrzej Kusak – sprawa chodnika i rowu przy  drodze od Woli Morawickiej do

ulicy Leśnej, a nawet do posterunku policji obsuwa się do rowu,

- sołtys wsi Kawczyn Pan Kazimierz Krzemiński – sprawa boiska w Kawczynie, oraz droga

od Kawczyna do Drochowa jest w złym stanie, druga sprawa to na ostatnim słupie została

zdjęta lampa oświetlenia ulicznego i nie została zawieszona,

Na powyższe wnioski i zapytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Pan Marian Buras i tak:

- Panu Kubickiemu rowy przy drodze w Nidzie – nie ma innego wyjścia, trzeba wystąpić

do Zarządu o poszerzenie pasa drogowego,

- Pani Biesaga z Zaborza, sprawa drogi asfaltowej za wąska, rów, przepust, murki oporowe

Pani Kierownik Wrzałka podjedzie i zobaczą co się tam da zrobić,

- Pan Buras Brzeziny odnośnie ciężkich samochodów nie wiem skąd mogą mieć taką zgodę

jest tutaj radny powiatowy i słyszy uwagi, niemniej jednak wystąpimy do powiatu, że

kierowcy nie przestrzegają przepisów ruchu drogowego, odnośnie interwencji Pani

Jędrochy, to samochody muszą tędy wjeżdżać, kierowca ma tak wjechać aby nie

uszkodził ogrodzenia, jeżeli uszkodzi to musi je naprawić, myśmy swego czasu

występowali do Pani Jędrochy o odsprzedanie części gruntu na poszerzenie tej drogi ale

Pani Jędrocha nie wyraziła zgody,

- Bilcza Pan Marek Gil – oznakowanie ulic na Podsukowiu bierzemy to pod uwagę i

wykonamy, odnośnie odwodnienia ulicy Szkolnej i Zacisze jest problem z

odprowadzeniem wody nie jej gdzie odprowadzić, oświetlenie ulicy Ściegiennego są na

ten cel środki w budżecie na br i będziemy to robić,

- Pan Rożkowicz sołtys Brudzowa, jeżeli jest to droga gminna to coś się postaramy tam

zrobić, sprawa nie świecącego oświetlenia jest już podpisana umowa i powinno to już być

zrobione,

- Sołyts wsi Radomice Pan Radomski odnośnie czyszczenia rowów przy drodze

powiatowej bardzo słuszna uwaga, wystąpimy do powiatu bo dotyczy to nie tylko

Radomic,

- Pan Kowalczyk sołtys Dymin – odnośnie odwodnienia ulicy Zacisze nie znam sprawy

musimy ją rozpoznać, odnosnie sierżantów to ustawimy,

- radny Andrzej Kusak odnośnie rowu w Morawicy wystąpimy do Dyrekcji Generalnej,
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- sołtys wsi Kawczyn – odnośnie drogi to te drogi utwardzamy cały czas, sprawa lampy na

ostatnim słupie nie wiem dlaczego nie została zawieszona, opracowujemy program dla

całej gminy i jeżeli jest tam przewód to zrobimy,

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała  zapytał o ciek na terenie RSP w

Bilczy,

Sołtys wsi Dębska Wola powiedział, że zniszczona jest droga do cmentarza w Dębskiej Woli,

bo są nią wywożone odpady z browaru, kolejna sprawa to jest zniszczona droga obok nowej

remizy jeżdżą nią samochody z Kopalni, wywożą na nią błoto,

Sołtys wsi Chmielowice Pan Bogusław Supernak:

- sprawa oświetlenia ulicy Leśnej w Chmielowicach,

- utwardzenie ulicy Leśnej chociaż tłuczniem,

- ograniczenie tonażu na drodze, od strony Chęcin jest ustawiony znak,

Radny  Strąśk – w sprawie tej nowej drogi przez las do Radomic o ustawienie przepusty na

dojeździe do ambony w lesie, druga sprawa to uzupełnić drogę gminną koło Pani Sobieraj,

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś – odnośnie drogi w Brzezinach.

Powstrzymywaliśmy mieszkańców aby nie wyszli na drogę z protestem tak jak w

Radkowicach, ale jeżeli się nadal nic nie będzie działo na tej drodze to za 2 tygodnie będzie

blokada tej drogi w Brzezinach.

Sołtys wsi Podwole Pan Engel zapytał o otwarcie nowej pływalni.

Do powyższych zapytań i wniosków ustosunkowała się Pani Elżbieta Wrzałka Kierownik

Referatu Infrastruktury Technicznej i Budownictwa i tak:

- generalnie odnośnie oświetlenia ulicznego, jesteśmy na etapie opracowywania projektu

aby to zrobić jednolicie na terenie całej gminy po to aby nie uprawiać „partyzantki” , nie

podwieszać ciągle lamp. W ciągu najbliższych dwóch miesiecy otrzymamy pełną

dokumentację i po tym okresie będziemy z Państem konsultować co jeszcze trzeba

wykonać, ewentualnie gdzie zmniejszyć,
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- sprawy dróg gminnych staramy się robić to co jest możliwe, ZGK co może to robi. Przez

dwa miesiące byliśmy na etapie wyłaniania dostawcy kruszywa. Na te roboty mają

również wpływ warunki pogodowe. Roboty są prowadzone systematycznie.

- Jeżeli chodzi o ciek wodny to gmina planuje go robić, jest zrobiona dokumentacja, w

najbliższym czasie będziemy uzgadniać ze Spóldzielnia. Będzie to sprawa którą będziemy

chcieli załatwić, bo to nie dotyczy tylko odcinka na terenie RSP, nie możemy dopuszczać

do tego aby zabudowywać rowy, cieki bo jest to bomba która kiedyś wybuchnie,

- Odnośnie pływalni planujemy do końca maja zakończyć procedury odbiorowe. Pływalnia

musi uzyskać zgodę na użytkowanie. Myślimy, że na początku czerwca obiekt zostanie

oddany,

Na temat drogi w Brzezinach Wójt Gminy Pan Marian Buras powiedział, że wypowiadał się

już Wojewoda obecny na naszej sesji.

Na tym protokół zakończono i podpisano.
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